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Høringssvar til Københavns Kommunes Udkast til Restaurations- og 

Nattelivsplan fa Nørre Kvarters Beboerforening. Høringsfrist den 1.juni 

2017. 

 

I det store og hele tilslutter vi os høringssvaret fra Indre Bys Lokaludvalg. 

Vi vil dog komme med vores egne kommentarer i forbindelse med dét, der er vores 

største problem hér i Nørre Kvarter, nemlig den såkaldte "festen i gaden", som 

også specifikt omtales i kommunens plan. 

Desværre mener kommunen at den netop i forbindelse med dette for kvarteret 

overvældende problem ikke har beføjelser til at gribe ind, da det er politiets 

område. Desværre beklager politiet, som den udøvende myndighed, at de på 

grund af manglende ressourcer for tiden ikke er i stand til opretholde ro og orden 

i det offentlige rum. Desuden fritager kommunen bevillingshaverne (de natåbne 

udskænkningssteder) for ethvert ansvar for hvad deres gæster foretager sig uden 

for deres etablissementer. Alt dette taget i betragtning efterlader det desværre 

også os beboere i et politisk tomrum, hvor det næsten er umuligt at gøre noget 

ved situationen. 

 

Også på andre vigtige områder er det forstemmende at måtte konstatere at 

"Restaurations- og Nattelivsplanen" plus "Handlingsplanen" indeholder 

forbavsende få konkrete initiativer, der rammer direkte ned i de egentlige 

baggrundsproblemer for den ubærlige situation og med radikale tiltag retter op på 

det fuldstændig skævvredne natteliv i København og specielt Indre By. 

 

Konkrete forslag som her og nu vil mindske generne ved nattelivet - både 

hvad angår barer og festen i gaden: 

 

- De allerede givne bevillingstider skal respekteres: f.eks. gælder en 5-bevilling til 

kl. 5 og er ikke det samme som en døgnetrundtbevilling 

 

-  Forbud mod at barenes gæster medbringer drikkevarer udendørs - også selvom 

de er omskænket  i plasticglas.  Dette vil gøre det mindre attraktivt at blive 

stående i lang tid ude på gaden - og gøre at rygere også hurtigere kommer tilbage 

inden for i baren. 
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For barer med udeserveringstilladelse skal dette gælde efter kl. 24.00 og for barer 

uden, skal det gælde i hele åbningstiden. 

- Indskrænkning af udeserveringstilladelse til kl. 22.00 i Indre Bys smalle gader. 

 Lyd forplanter sig i "Street Canyon” forløb, så al lyd forstærkes opad og i øvrigt 

zig-zagger gennem gaderne, så lyden kan virke højere i tredje sals højde eller fem 

husnumre væk, end på gaden foran baren. 

- Partybusser skal stoppes - forbud mod både salg af drikkevarer og mod at 

gæster kan medbringe drikkevarer.  Stop for at Movias stoppesteder bruges til 

drukreklamer for partybusser.  Der er hjemmel til dette i Restaurationsloven. 

- Cykeltaxier med musikanlæg skal ikke have licens, også selvom den kun gælder 

til opholdsplader. Politiet skal opfordres til at stoppe de larmende cykeltaxier - 

evt. beslaglægge anlæg. 

- Rengøring efter nattelivets hærgen skal ikke begynde 5:30 og dermed yderligere 

bidrage til larmen i kvarteret 

 

Derefter nogle lidt mere strategiske forslag, som vil skulle besluttes politisk: 

 

- I planen skal de mange kan'er erstattes med skal'er, dvs. kommunen skal være 

forpligtiget til at det foreslåede også bliver gennemført. 

 

- Overordnet må kommunen lade være med at give bevillinger eller tilladelser til 

arrangementer, hvis ikke det kan sikres, at der er resurser til at følge op med 

kontrol.  Der er allerede nu 820 bevillinger bare i Indre By.   

- Der skal være mere åbenhed omkring bevillingsnævnet:  Detaljerede dagsordner 

og referater, ingen generel tavshedspligt for medlemmer (ud over fortrolige 

økonomiske informationer), medlemmer skal være medlemmer af BR.  Der skal 

indføres suppleanter ved fravær til møderne. 

- Der skal indføres meget mere detaljerede koncept-beskrivelser af barer.  En 

sportsbar er bestemt ikke det samme som en cocktailbar, hvad afledt støj angår. 

 En vodkabar er heller ikke det samme som en tapasbar.   

- Der skal indføres bestemmelser om (og det skal varsles) at bevillinger ved 

ejerskift ikke nødvendigvis fortsætter som hidtil.  Det er stort set den eneste 

måde, hvorpå det grundlæggende problem - alt for mange bar-bevillinger - kan 

nedbringes. 
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- Som beboere i Indre By foreslår vi at der nedsættes et udvalg bestående af KFF, 

TMF, politikere fra Bevillingsnævnet og beboerrepræsentanter - evnt i regi af 

Samarbejdsforum.  I stedet for konstant at blive smidt fra een forvaltning til en 

anden, vil man her kunne angribe problemerne helt konkret og i et samarbejde 

finde løsninger på problemerne.  Er det ikke løsninger, som forvaltningerne eller 

politikerne selv kan gennemføre skal udvalget kontakte de instanser der kan.  Fx. 

politiet eller Folketinget. 

- Beboerne og deres repræsentanter skal sidde med og have indflydelse i 

kommunens besluttende organer. Beboerne sidder inde med konkrete lokale 

erfaringer, som for tiden slet ikke udnyttes af eller overhovedet interesserer 

kommunen. Mange amatøragtige og fatale beslutninger ude af trit med 

virkeligheden kunne herved undgås 

 

- Der skal - evt. i ovenstående udvalg - også diskuteres en forbedret klageadgang 

for beboerne. Den skal være enkel og gennemskuelig og der skal være sikkerhed 

for at klagerne når rette vedkommende og indgår i de endelige beslutninger. 

 F.eks. har vi netop fået at vide, at en klage kun “gælder” hvis der har været en 

støjvagt eller en politibil forbi og konstateret at klagen er “troværdig”.  Selvom 

Støjvagten udvides er der stadig masser af barer der overtræder reglerne efter kl. 

03.00. 

- En revision af støjforordningerne så de lever op til de komplicerede nutidige 

støjgener 

 

- Vi foreslår, at der indføres alkohol fri zoner i de værst ramte områder - dvs. at 

det gøres forbudt at drikke medbragte drikkevarer i gaden. 

 

- Vi opfordrer BR til at tage en fælles diskussion af hvad visionen for udviklingen i 

Indre By er. Der skal udarbejdes planer for lokalområderne, der tager hensyn til 

beboere, de mindre butikker og erhvervsdrivende, stedernes historiske særpræg 

osv. De lokale kvarterer i byen er ikke bare "tomme" områder, som kommunen 

kan fylde med hvad som helst. 

- I alt for mange år er det Bevillingsnævnet, der har ændret byens udseende, fået 

lukket butikker (fx. Vestergade og Gothersgade) uden at politikerne har grebet 

ind. 
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- Stoppet for nye natbevillinger skal øjeblikkeligt udvides til meget større dele af 

Indre By.  Ellers flytter problemerne bare andre steder hen. 

- Antallet af natbevillinger skal skæres ned, det er ikke nok at ophøre med at give 

nye bevillinger 

 

 


